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COMMISSION DE L'INTÉRIEUR, 
DES AFFAIRES GÉNÉRALES 

ET DE LA FONCTION PUBLIQUE 
RÉUNION PUBLIQUE DU 

MARDI 15 DÉCEMBRE 1998 

PRÉSIDENCE de 

M. Ch. Janssens 

La séance est ouverte à 14.25 heures. 

COMMISSIE VOOR DE BINNENLANDSE ZAKEN, 
DE ALGEMENE ZAKEN 

EN HET OPENBAAR AMBT 
OPENBARE VERGADERING VAN 
DINSDAG 15 DECEMBER 1998 

VOORZITTER : 

De heer Ch. Janssens 

De vergadering wordt geopend om 14.25 uur. 

Mond-tlnge vraag van de heer Pieter 
De Crem aan de vice-eerste minister 
en minister van Binnenlandse Zaken 
over "de hoofdelijke stemming zoals 
voorzien in artikel 100 van de nieuwe 
gemeentewet" (nr. 1689) 

Question orale de M. Pieter De Crem 
au vice-premler ministre et ministre 
de l'Intérieur sur '1e vote nominatif 
tel que prévu à l'article 100 de la 
nouvelle loi communale" (n° 1689) 

De voorzitter : De heer Pieter De Crem 
heeft het woord. 

De heer Pieter De Crem (CVP) : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
ee.ste minister, collega's, artikel 100 
van de nieuwe gemeentewet bepaalt dat 
op verzoek van een derde van de 
gemeenteraadsleden kan worden over 
gegaan tot de hoofdelijke stemming. 
Het instrument van de hoofdelijke 
stemming wordt echter in vele 
gemeenteraden soms misbruikt. Om dit 
te voorkomen hebben vele gemeentera 
den bij het begin van de legislatuur een 
intern reglement aangen- i.ien, dat het 
verloop van de stemmingen regelt. 
Vaak wordt de gekende procedure 
vervangen door een procedure waarbij 
de voorzitter van de gemeenteraad 
- afhankelijk van de procedure als eerste 
of als laatste - meedeelt dat de 
meerderheid die hij voorzit ofwel voor 
stemt. ofwel tegen stemt of zich 
onthoudt. De minderheid wordt - afhan 
kelijk van de procedure als eerste of als 
laatste - gevraagd haar stemgedrag 
kenbaar te maken. 

Het verzoek door een derde van de 
leden om toch over te gaan tot een 
hoofdelijke stemming doorkruist soms 
deze procedure. 
Omtrent dit verzoek door een derde van 
de aanwezige leden wou ik enkele 
vragen stellen. 
Is de hoofdelijke stemming een 
absoluut gegeven, met andere woorden 
houdt zij een verbale mededeling in of 
is zij relatief, in die zin dat het 
gemeenschappelijk uitbrengen van een 
stem via een meerderheidsstandpunt 
ook geldt voor de hoofdelijke 
stemming'! 
Impliceert dit artikel 100 van de 
gemeentewet waarin een derde van de 
aanwezige leden om de hoofdelijke 
stemming kunnen verzoeken. dat 
wanneer twee derden van de aanwezige 
leden in diezelfde vergadering de 
hoofdelijke stemming niet vraagt, deze 
niet moet worden toegestaan •) 
Mijn volgende vraag staat al een beetje 
sibillijns gestipuleerd in de gemeente 
wet en heeft betrekking op de 
elektronische stemapparatuur, waarin 
vele gemeentebesturen investeren. 
Is het elektronisch uitbrengen van een 
ja-stem. een neen-stem of een 
onthouding en die bovendien op een 
bord onmiddellijk herkenbaar is, een 
"hoofdelijke stem" in de enge zin van 
de betekenis zoals voorzien in artikel 
100 van de nieuwe gemeentewet. 
Met uw antwoord, mijnheer de minister, 
verlost u heel wat voorzitters van 
gemeenteraden uit kommer en kwel. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Van den Bossche, vice-eerste 
minister en minister van Binnenlandse 
Zaken : Mijnheer de voorzitter, 
collega's, indien de gemeenteraad in 
peis en vree vergadert, is het duidelijk 
dat om het even welke vorm van 
stemming die wordt aanvaard door de 
gemeenteraad acceptabel is. 

Over het algemeen ontstaat er pas 
discussie wanneer er geen peis en vree 
in de gemeenteraad is. 

Ik vermoed dat collega De Crern, door 
artikel 100 te citeren, niet de 
hoofdelijke maar de mondelinge 
stemming bedoelt. want in artikel l 00 is 
sprake over de hoofdelijke stemming. 

De heer Pieter De Crem (CVP) : ln de 
interpretaties van de gemeentewet 
worden de hoofdelijke en de monde 
linge stemming gelijkgeschakeld. 

Minister Van den Bossche : Ja, in 
zekere mate omdat de mondelinge 
stemming gebeurt via naamafroeping en 
waarop met luide stem "ja. nee of 
onthouding" moet worden geantwoord. 
Het reglement van inwendige orde kan 
bepalen hoe de mondelinge stem op een 
andere manier kan worden uitgebracht. 
zoals bijvoorbeeld stemmen bij zitten 
en opstaan. handopsteking enzovoort. 
Ook het mechanisch stemmen is een 
van de mogelijkheden om de monde 
linge stem uit te brengen. 
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Van den Bossche 

De vraag blijft natuurlijk vicieus. Als 
een derde van de aanwezige leden het 
vraagt en twee derden niet, wat 
prevaleert, dan is het duidelijk dat de 
wetgever de minderheid heeft willen 
beschermen en laten prevaleren heeft 
dat. wanneer een derde het vraagt, het 
moet worden toegestaan en er derhalve 
op dat ogenblik niet kan worden 
afgeweken van die regeling in het 
reglement van orde. 

Op uw vraag of dit een absoluut 
gegeven is en of dit een verbale 
mededeling inhoudt, is mijn antwoord 
nee. Als uw reglement van orde het 
anders bepaalt, dan moet dat geen 
verbale mededeling zijn of is zij relatief 
in de zin dat het gemeenschappelijk 
uitbrengen van een stem via een 
meerderheidsstandpunt ook geldt voor 
de hoofdelijke stemming. 

Het is duidelijk dat, als niemand van de 
meerderheid protesteert tegen het feit 
dat zijn stem wordt uitgebracht bij 
monde van de burgemeester en ook 
niemand van de minderheid meent dat 
daarover onduidelijkheid bestaat, dit 
mogelijk is. 

Wanneer de minderheid echter een 
derde beslaat en de mondelinge 
stemming vraagt, dan volstaat dit niet 
en moet men een van de andere 
methodes aanwenden die gelijkgesteld 
worden met de mondelinge stemming in 
het reglement van orde. 

De elektronische stemapparatuur vormt 
geen enkel probleem. Dat is onbetwist 
baar een vorm van hoofdelijke 
stemming. Het moet alleen in het 
reglement van orde worden voorzien. 

De heer Pieter De Crem (CVP) : De 
problemen voor alle burgervaders van 
het noorden en zuiden zijn hierdoor 
opgelost. Zij zullen nu in elektronische 
stemapparatuur investeren. 

Minister Van den Bossche : Mijnheer 
de voorzitter, ik heb dus een goede daad 
gesteld. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Question orale de M. Joseph Arens au 
vice-premier ministre et ministre de 
l'Intérieur sur '1a carte d'identité 
pour les enfants de moins de douze 
ans" (n° 1713) 

Mondelinge vraag van de heer Joseph 
Arens aan de vice-eerste minister en 
minister van Binnenlandse Zaken 
over "het identiteitsbewijs voor 
kinderen jonger dan twaalf jaar" 
(nr. 1713) 

Le président : La parole est à 
M. Joseph Arens. 

M. Joseph Arens (PSC) : Monsieur le 
président, monsieur le ministre, chers 
collègues, la Belgique délivre trois 
types de documents d'identité : la carte 
d'identité pour toutes les personnes à 
partir de douze ans, la pièce d'identité 
pour tous les enfants de moins de douze 
ans et le certificat d'identité qui est 
délivré à la ou les personnes(s) qui 
exerce(nt) l'autorité sur un enfant de 
moins de douze ans. 

Les principaux inconvénients de la 
pièce et du certificat d'identité sont: 

- le peu d'informations qui sont reprises 
sur le document; 

- le fait que le port du document n'est 
pas obligatoire; 

- le fait que les différentes personnes 
responsables de l'enfant peuvent 
obtenir cette pièce. ce qui entraîne 
parfois des problèmes. 

Un article de presse de ce mercredi 
2 décembre présente un projet visant à 
proposer aux parents qui le souhaitent la 
réalisation d'une fiche signalétique 
complète de leur enfant. Les promo 
leurs du projet, une entreprise 
américaine qui s'intéresse à notre pays à 
la suite des différents événements qui 
s'y sont déroulés, appellent cela "une 
vraie carte d'identité pour tous nos 
enfants". L'intérêt de ce produit est de 
faire figurer sur la fiche des photos et 
empreintes électroniques plus fiables, 
ainsi que d'autres données - par 
exemple médicales - l'objectif final 
étant d'accélérer les recherches en cas 
de disparition de l'enfant. 

Monsieur le ministre. mes questions 
sont les suivantes. 

Est-il possible d'imaginer de modifier 
l'arrêté royal du 10 décembre 1996 afin 
que la délivrance de la pièce ou du 
certificat d'identité soit limitée à une 
personne'! Est-il également possible 
d'imaginer une modification de la 
législation pour que cette pièce 
d'identité devienne une vraie carte 
d'identité? Dans la négative, je 
p, cndrai contact avec les promoteurs du 
projet précité, qui disent d'ailleurs 
quïls attendent très peu des pouvoirs 
publics. A leur sens, le projet ne pourrait 
voir le jour en Belgique que s'il 
rencontre un réel succès auprès des 
parents et s'il reçoit l'aide de sponsors 
et de bénévoles. 

Monsieur le ministre, j'aimerais dom: 
connaître votre position en la matière. 

Le président : La parole est au 
ministre. 

M. Van den Bossche, vice-premier 
ministre et ministre de l'Intérieur : 
Monsieur le président, chers collègues. 
la pièce d'identité et le certificat 
d'identité sont des documents d'identité 
officiels qui doivent permettre une 
identification assez rapide des enfants 
de moins de douze ans. 
Par conséquent, tant la pièce d'identité 
que le certificat d'identité sont des 
documents uniques. Et l'on ne peut 
délivrer en même temps et pour la 
même personne. plusieurs pièces ou 
certificats d'identité valables. La pièce 
d'identité est délivrée gratuitement par 
l'administration communale à chaque 
enfant lors de sa première inscription 
dans les registres de la population. Cette 
pièce contient seulement un nombre 
limité de données et vaut certificat 
dinscription dans lesdits registres. 
li faut donc faire une distinction entre 
une carte d'identité officielle délivrée 
par les autorités et une fiche personnelle 
où une personne inscrit, pour ses 
propres besoins, un certain nombre 
d'informations. Tant la carte d'identité 
délivrée aux personnes âgées de plus de 
douze ans, que la pièce et le certificat 
d'identité délivrés aux enfants de moins 
de douze ans sont de vraies cartes 
d'identité. 
Le projet auquel fait référence 
M. Arens, et dont il a été question dans 
un article du journal "La Dernière 
Heure" du 2 décembre 1998 peut 
seulement être réalisé à l'initiative des 
personnes concernées, et s'il s'agit 
d'enfants mineurs, à l'initiative de leurs 
parents. 
Les informations d'ordre personnel 
reprises sur les documents d'identifica 
tion officiels ont. à dessein, été limités. 
vu la nature de ces informations. Le 
problème réside dans l'interprétation 
des données médicales, ainsi que dans 
la collecte et I' enregistrement de ces 
données médicales par des fonctionnai 
res de l'état civil ou leurs délégués 
n'ayant aucune compétence en la 
matière. 
Donc, si l'on ne modifie pas la loi en 
profondeur, il sera impossible de donner 
une suite positive à la demande 
formulée par la société en question. En 
cas de modification de cette loi. il 
conviendrait également de revoir la 
question du secret médical. 
Si l'on ne modifie pas fondamentale 
ment cette législation, il est impossible 
de donner une suite favorable à cette 
demande. Actuellement, notre société 
n · est pas prête à changer la loi en vue de 
supprimer le caractère privé de 
certaines données personnelles. 

Le président : La parole est à 
M. Joseph Arens. 
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M. Joseph Arens <PSC): Monsieur le 
président. je remercie le ministre pour 
ses réponses. 

Toutefois. l'article 6 du chapitre 2 
concernant le certificat d'identité 
dispose explicitement que ce certificat 
peut être délivré à la demande de la ou 
Jes personnets) exerçant l'autorité 
parentale sur un enfant. Si j'ai peut-être 
parlé un peu vite des renseignements 
médicaux. jïmagine que si une 
entreprise américaine s'intéresse à 
lidentitication des enfants dans notre 
pays. il doit y avoir une lacune dans la 
législation. Il est vrai que le certificat 
d'identité peut être délivré en plusieurs 
exemplaires. comme l'indique claire 
ment l'article 6 de la loi. Cela signifie 
qu'il y a effectivement un risque de voir 
ce certiticat demandé par des personnes 
voulant l'utiliser plus tard à d'autres 
lins. ce qui peut représenter un réel 
danger. 
J'ai également appris qu'il n'était pas 
obligatoire. mais simplement facultatif 
d'inscrire la délivrance de ces 
documents dans les registres des 
communes. 
Monsieur le ministre, je souhaiterais 
recevoir des réponses à ces deux 
questions. 

Le président : La parole est au 
ministre. 

M. Van den Bossche, ministre: S'il est 
exact que la personne exerçant 
l'autorité parentale a des droits, 
conformément à l'article 374 du Code 
civil concernant l'autorité parentale, il 
n · est pas possible de désigner 
nominativement, dans un texte régle 
mentaire. la seule personne à qui peut 
être délivré le document d'identité. Cela 
doit être déterminé pour chaque enfant 
en narticulier. Etant donné que le 
document est délivré par la commune 
où ic mineur est inscrit dans les 
registres. il importe de délivrer le 
certificat d'identité à la personne de 
référence chez laquelle l'enfant est 
inscrit puisque la carte doit suivre 
l'enfant et est sa propriété. Dans cet 
esprit, il n'y a pas de discussion 
possible. 
La société américaine y wit évidem 
ment un marché éventuer, source de 
bénéfices, car les parents ont peur de ce 
qui pourrait arriver à leurs enfants, ce 
qui est tout à fait compréhensible. Cela 
ne signifie pas pour autant qu'il y a une 
carence dans la législation. 

M. Joseph Arens (PSC) : Monsieur le 
président. en tant que bourgmestre.j'ai 
été confronté à cette situation et je me 
suis aperçu que plusieurs personnes 
pouvaient très facilement demander un 
document pour le même enfant. 

M. Van den Bossche, ministre : On 
peut demander et recevoir ce document 
une seule fois. li y a effectivement un 
problème si les parents divorcés 
habitent tous les deux une même 
commune puisqu'ils peuvent chacun 
venir demander la pièce d'identité. Il est 
évident que les textes réglementaires 
n'apportent pas de solution dans ce cas. 

M. Joseph Arens (PSC1: Comme j'ai 
personnellement connu ces problèmes 
dans ma propre commune, en ma 
qualité de bourgmestre, j'estime qu'il 
est nécessaire de s'en préoccuper parce 
que cela peut être réellement dange 
reux. 

M. Van den Bossche, ministre : 
Seulement dans ce cas, oui. vous 
risquez d'avoir des problèmes. 

Le président: L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 

Samengevoegde interpellaties van : 
- de heer Frans Lozie tot de 
vice-eerste minister en minister van 
Binnenlandse Zaken over "de positie 
van de gemeentepolitie binnen de 
representatieve vakorganisaties van 
de politiediensten" (nr. 2171) 
- de heer Karel Van Hoorebeke tot de 
vice-eerste minister en minister van 
Binnenlandse Zaken over "de verte 
genwoordiging van het personeel van 
de gemeentepolitie in het onderhan 
delingscomité voor de politiedien 
sten" (nr. 2183) 
Interpellations jointes de : 
- M. Frans Lozie au vice-premier 
ministre et ministre de l'Intérieur sur 
'1a situation de la police communale 
parmi les organisations syndicales 
représentatives des services de police" 
(n° 2171) 
- M. Karel Van Hoorebeke au 
vice-premier ministre et ministre de 
l'Intérieur sur '1a représentation du 
personnel de la police communale au 
comité de négociation des services de 
police" (,0 2183) 

De voorzitter : De heer Frans Lozie 
heeft het woord. 

De heer Frans Lozie (ECOLO 
AGALEV) : Mijnheer de voorzitter, op 
dit ogenblik zijn er naar aanleiding van 
een voorontwei p van wet betreffende de 
syndicale organisaties besprekingen aan 
de gang met de vakbonden betreffende 
de relatie tussen de overheid en de 
politievakbonden. Zowel de minister 
van Binnenlandse Zaken als de eerste 

minister zouden aanvankelijk voorstan 
der zijn geweest van de erkenning van 
het Nationaal syndicaat van de 
Belgische politie. een representatieve 
vakbond van de gemeentepolitie die 
onafhankelijk is van de politiek 
gebonden vakbondsorganisaties. De 
Europese instanties hebben ter zake 
reeds opgemerkt dat deze representa 
tieve organisatie als vakbond moet 
worden erkend, onder meer met het oog 
op onderhandelingen met de overheid. 

Het oorspronkelijke artikel 26 bood de 
mogelijkheid aan vakbonden die een 
zekere representativiteit binnen hun 
beroepsgroep, bijvoorbeeld binnen de 
gemeentepolitie, kunnen bewijzen, om 
als representatieve vakorganisatie bin 
nen de politiediensten te worden 
beschouwd. Op advies van het comité 
A, waarin naast de drie politiek gelinkte 
vakbonden ook de rijkswachtvakbond 
van de heer Van Keer wordt 
vertegenwoordigd, zou dit artikel 26 uit 
het voorontwerp zijn gelicht. Men is 
dus blijkbaar van plan in de toekomst 
enkel met deze vier vakbonden te 
onderhandelen. 

Kan de vice-eerste minister mij 
bevestigen dat hij inderdaad op deze 
wijze door het comité A werd 
geadviseerd ., Ziet hij inderdaad af van 
de toepassing van de procedure die 
wordt bepaald in artikel 26 ? Houdt dit 
een wijziging in van zijn oorspronke 
lijke standpunt ? ln deze overgangspe 
riode - de nieuwe politiestructuur zal 
pas over twee jaar een feit zijn - is het 
essentieel dat zoveel mogelijk politie 
mensen via hun vakorganisaties bij de 
onderhandelingen worden betrokken. 
Indien het Nationaal syndicaat van de 
Belgische politie bij de onderhandelin 
gen wordt genegeerd, komt de hele 
operatie in gevaar omdat de gemeente 
politie dan niet over een spreekbuis 
beschikt. De communicatie tussen de 
drie politiediensten is overigens al altijd 
stroef verlopen. Zal de gemeentepolitie 
op een andere manier inspraak krijgen ? 
Loopt de vice-eerste minister niet het 
gevaar opnieuw een Europese berisping 
op te lopen wegens het niet erkennen 
van bestaande vakorganisaties als 
representatieve vakbonden ? 

De voorzitter : De heer Karel Van 
Hoorebeke heeft het woord. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VU1 : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
minister, mijn interpellatie heeft 
dezelfde strekking als die van de heer 
Lozie. Wij hebben overigens op 
hetzelfde ogenblik kennis genomen van 
de persmededeling van het Nationaal 
syndicaat van de Belgische politie. 
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Karel Van Hoorebeke 

Het voorontwerp van 17 november 
1 ()98 lot regeling van de betrekkingen 
tussen de overheid en de vakverenigin 
gen van het personeel van de 
politiediensten bepaalde aanvankelijk 
dat naast de traditionele politieke 
vakbonden ook de professionele 
syndicaten zouden zijn vertegenwoor 
digd. 

Ik heb het gevoel dat u en uw regering 
de beste bedoelingen hadden om naast 
de politieke vakbonden ook de 
professionele organisaties toegang te 
verlenen tot dit overleg. zeker wat de 
overgangsfase betreft. Dit is niet 
onbelangrijk omdat het Nationaal 
syndicaat van de Belgische politie meer 
dan 1 000 leden van de gemeentepolitie 
vertegenwoordigt en naast de vakbond 
van de heer Yan Keer, waarnaar werd 
verwezen, de meest representatieve 
professionele organisatie is. 

In het comité A, waarin het NSBP niet 
is vertegenwoordigd. heeft men geadvi 
seerd het desbetreffende artikel 26 te 
schrappen. Het staat het comité A 
uiteraard volkomen vrij een bepaald 
standpunt in te nemen en een advies te 
geven. Het is evenwel eigenaardig dat 
u, mijnheer de minister, die het in het 
voorontwerp anders had ingeschreven, 
zich bij het verzet van de traditionele 
vakbonden zeer snel hebt neergelegd. U 
zou er in de toekomst van uitgaan dat de 
professionele organisaties niet verte 
genwoordigd zijn. Het Nationaal 
syndicaat van de gemeentepolitie heeft 
mijns inziens terecht daartegen gepro 
testeerd. Ik had graag vandaag uw 
zienswijze daaromtrent gehad. 

Is het correct dat de traditionele, 
politieke vakbonden zich in het comité 
A hebben verzet tegen de handhaving 
van artikel 26 van het voorontwerp '! 
Klopt het dat u zich vrij snel bij dit 
verzet hebt neergelegd, zodat in het 
omwerp het artikel 26 wordt 
geschrapt? 

Acht u het geen aanfluiting van de 
"nieuwe politieke cultuur". waarin 
wordt gepleit voor een depolitisering 
van alle mogelijke instanties. dat 
precies een professionele organisatie, 
die geen politieke inslag heeft, wordt 
geweerd en dat de traditionele politieke 
vakbonden in dl: overgangsfase mee 
zullen onderhandelen ? Afgezien van de 
organisatie van de heer Yan Keer 
kunnen de professionele organisaties 
dus niet deelnemen aan de voorberei 
ding van de overgang naar de 
geïntegreerde politie, hoewel zij het 
beste geplaatst zijn om de noden en . 
behoeften van hun leden te kennen. De 
heer Yan Keer heeft tijdens een debat in 
Brugge. waar ik aanwezig was, 
overigens te kennen gegeven geen enkel 

bezwaar te hebben tegen de aanwezig 
heid van het Nationaal syndicaat van de 
Belgische politie bij de onderhandelin 
gen. zeker niet in de overgangsfase. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Van den Bossche, vice-eerste 
minister en minister van Binnenlandse 
Zaken : Mijnheer de voorzitter, vooral 
eer in te gaan op de grond van beide 
interpellaties. wens ik twee opmerkin 
gen te maken. 

Ten eerste, in de wetgeving met 
betrekking tot de syndicale organisaties 
is bepaald dal het comité A betrokken is 
bij de bespreking van dergelijke 
ontwerpen. Met andere woorden, men 
heeft gewoon de wet toegepast. 

Ten tweede, ik vind uw houding, 
collega Yan Hoorebeke, bijzonder 
merkwaardig. Men kan werkelijk 
spreken van "situatiehumor". Normali 
ter verwijt men mij dat ik bij 
onderhandelingen onmogelijk ben en 
nooit wil toegeven. Nu uit u de kritiek 
dat het ontwerp werd gewijzigd bij de 
onderhandelingen. Men moet trachten 
rechtlijnig te zijn. Zoals het woord het 
zelf zegt, dienen onderhandelingen om 
te onderhandelen en dat betekent niet 
altijd toegeven. Als men toegeeft, moet 
men dit kunnen motiveren, maar het is 
boe dan ook geen blaam. 

Ik denk dat beide interpellanten ofwel 
de teksten slecht hebben door gekregen, 
ofwel slecht gebrieft zijn, in de zin dat 
cr twee artikelen zijn die de vakbonden 
aanbelangen. Het eerste en belangrijk 
ste artikel handelt over de toekomstige 
situatie. met name eenmaal de nieuwe 
politiemacht is geïnstalleerd of met 
andere woorden na l januari 2001. In 
dat artikel is heel duidelijk bepaald 
welke vakbonden representatief zijn. 
Dat zijn in de eerste plaats Je 
vakbonden die in de Nationale 
Arbeidsraad zijn vertegenwoordigd. dus 
de drie traditionele representatieve 
vakverenigingen. Ik spreek de heer 
Lozie tegen wanneer hij beweert dat een 
representativiteit van l0% binnen de 
beroepsgroep, bijvoorbeeld de gemeen 
tepolitie, is vereist. Het is l0% op het 
geheel van de politiediensten, dus van 
federale en lokale politie samen en niet 
alleen van de gemeentepolitie. Wie 
daarin 10% haalt, wordt ook als 
1 epresentatief erkend. 

Concreet betekent dit dat we - dat heeft 
u wél goed begrepen - vanaf 2001 met 5 
vakbonden zullen onderhandelen. Het is 
heel waarschijnlijk - de sterren hebben 
het mij toegefluisterd - dat de vakbond 
die u noemt met de kleinste vakbond 
van de rijkswacht zal samensmelten. Ik 

heb in mijn droom vernomen dat ze aan 
het onderhandelen zijn en dm ze zullen 
samengaan en op die manier ruim 
schoots 10% zullen halen. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VUJ: 
Dromen zijn meestal bedrog. ln welke 
kleur droomt u ., 

Minister Van den Bossche : Af en toe 
droom ik in technicolor en soms ook 
gecensureerd, maar ik wil hier niet alles 
vertellen. 

Ik herhaal dat we waarschijnlijk met 
5 vakbonden zullen onderhandelen. Dat 
is de essentie. Het stond in het ontwerp 
en is er ook blijven in staan. Na een 
lange discussie is het schoorvoetend 
aanvaard door twee van de representa 
tieve vakbonden. Door een derde 
vakbond is de idee niet met luide stem 
aanvaard. Wij zullen moeten afwachten 
of ze uiteindelijk ook stilzwijgend met 
een handtekening wordt aanvaard. Het 
zou wel eens kunnen dat er enig 
voorbehoud wordt geformuleerd, maar 
u vindt het in elk geval terug in het 
uiteindelijke wetsontwerp. De groep die 
u bedoelt, zal dus wèl vertegenwoor 
digd zijn. 

Een tweede artikel was het fameuze 
artikel 26, dat over de overgangsfase 
handelde. Ik geef toe dat daarover een 
discussie is gerezen. In het oorspronke 
lijke ontwerp hadden wij als een soort 
geste aan de corporatistische vakbond 
die bestond bij het gemeentepersoneel, 
meer bevoegdheden gegeven dan hij op 
dat moment had. Tegen deze toegeving 
is groot verzet gerezen. omdat men 
vond dat dit niet verdedigbaar was in de 
overgangsfase. Er is een compromis 
ontstaan tussen op zijn mmst 2 van de 
3 traditionele vakorganisaties en mijzelf 
om uiteindelijk het artikel 26 te laten 
vallen, waardoor we een meer 
uitgesproken sfeer van vrede hebben 
bereikt. Collega's, ik maak het geregeld 
mee dat het parlement er mij op wijst 
dat ik. in een moeilijk proces als dit. 
moet proberen de vrede 11: bewaren met 
God-en-klein-Pierke. Zelfs met de 
Octopuspartijen gebeurt dit in verband 
met de wet op het tuchtstatuut. Men is 
aan de onderhandelingstafel bijna bang 
voor ruzie met de vakbonden. Ik heb 
geen schrik gehad, want ik heb een 
basisartikel en als uw vrienden van het 
NSBP eerlijk willen zijn, moeten ze 
toegeven dat ze nooit hebben gedacht 
dat ze door de regering op die manier 
zouden worden behandeld bij de 
bespreking ten gronde. 

Het is juist dat het snel is gegaan, omdat 
ik niet de neiging heb uren te 
onderhandelen als het niet nodig is. 
Men moet de situatie inschatten. Daarna 
sluit men een akkoord of sluit men geen 
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Van den Bossche 

akkoord. Ik ben vrij snel tot de 
conclusie gekomen dat men in de 
gegeven omstandigheden een akkoord 
kon sluiten. Als het toekomstige 
systeem is zoals het is voorgesteld, ben 
ik bereid in de overgangsfase alles te 
laten zoals het is. Ze verliezen dus niets 
ten opzichte van hun huidige mogelijk 
heden, maar ze winnen er ook niets bij. 
Dat is wel r'egelijk een stap terug ten 
opzichte van wat ik heb gedaan. 

Ik stoor mij een beetje aan uw laatste 
redenering over nieuwe politieke 
cultuur en depolitisering. Ik weet nog 
altijd niet wat nieuwe politieke cultuur 
is. Ik heb nog altijd het genie niet 
ontmoet dat mij die term heeft 
gedefinieerd. maar c'est de bon ton en 
als men het vaak genoeg in de mond 
neemt. komt men blijkbaar zeer goed 
over. Op mij maakt het geen indruk. 
Men zou het mij eens duidelijk moeten 
definiëren zodat ik mijn mening 
daarover kan zeggen. 

Als u het heeft over depolitisering van 
de vakbonden lijkt mij dit eerder een 
grap. Om het even welke vakvereniging 
- al dan niet corporatistisch - heeft een 
aantal duidelijke ideeën. ln dit geval 
hebben ze een idee over de rol van de 
politie in de maatschappij. Als de rol 
van de politie in de maatschappij geen 
politiek idee is. dan moet ik dringend 
opnieuw naar school. 

Jk weet uiteraard wat u in werkelijkheid 
bedoelt; u heeft het over partijpolitiek. 
Mijnheer Van Hoorebeke, ik kan u op 
dit vlak troosten. Als u er het 
maandblad van de ACOD op naleest, 
zult II vaststellen dat daarin reeds 
gedurende 10 jaar op de eerste bladzijde 
wordt uitgelegd hoe slecht ik wel ben. 
Volgens uw redenering zou de ACOD 
elke maand moeten schrijven hoe goed 
ik wel ben. Ik zou u dan ook willen 
vragen hen te telefoneren met de vraag 
of ze in de toekomst zouden willen 
schrijven hoe goed ik wel ben. Zo 
politiek verknocht zijn die vakbonden al 
lang niet meer. Ik durf trouwens ook 
niet beweren dat de CCOD de CVP 
slaafs volgt. want ik heb al dingen 
gelezen over een aanta' van mijn 
CVP-collega's in de regering die 
helemaal niet zo vriendelijk voor hen 
waren. 

De zogenaamde partijpolitieke slaafse 
navolging van de vakbonden is in 1998 
niet meer vergelijkbaar met wat ze in 
1948 was. Op dat moment had men in 
de socialistische vakbond trouwens 
problemen met tie communisten. Het is 
net zo min te vergelijken met de 
toestand in 1952 toen iedereen braafjes 
de "familierangen" sloot. 

U had het ook over "zij die het dichtst 
bij het personeel staan". Ik spreek mij 
daarover niet uit. Ik heb enkel het 
systeem verdedigd, alhoewel dit niet 
aangenaam was noch voor mij, noch 
voor de politieke vakbonden. Ik ben van 
.nening dat men moet onderhandelen 
met representatieve vakbonden. ln een 
vorig leven had ik een probleem met de 
loodsen. De representatieve vakbonden 
waren daarin mijn partners maar ze 
vertegenwoordigden nog geen 5% van 
de loodsen. De corporatistische 
beroepsvereniging kon dan ook orde 
woorden uitvaardigen die door zowat 
alle loodsen werden gevolgd. Een 
dergelijke schizofrene positie wou ik 
niet meer beleven. 

Ik blijf herhalen dat zij meer hebben 
gekregen dan ze ooit hadden durven 
dromen. In de overgangsperiode hebben 
ze inderdaad minder gekregen dan ik 
hen had willen geven. Volgens mij werd 
echter een eerbaar compromis bereikt. 

De voorzitter : De heer Frans Lozie 
heeft het woord voor een korte repliek. 

De heer Frans Lozie (ECOLO 
AGALEV) : Mijnheer de voorzitter. de 
minister heeft de zaak op een bepaalde 
manier voorgesteld. Ik kan echter een 
andere benadering geven. Volgens mij 
was er sprake van een probleem op 
Europees niveau. 

Minister Van den Bossche : Ik ben nog 
nooit veroordeeld en ik zal ook niet 
veroordeeld worden als het parlement 
mij volgt. Op dat vlak voel ik me vrij 
zeker van mijn stuk. Trouwens, ik maak 
me nooit zorgen over de uitspraak van 
een rechtbank vooraleer die uitspraak er 
daadwerkelijk is. Ik heb te veel ervaring 
met rechtbanken om te weten dat het 
onberekenbare eigen is aan de 
rechtspraak. 

De heer Frans Lozie (ECOLO 
AGALEY) : Ik heb het voordeel niet tot 
dat wereldje te behoren 1 

Minister Van den Bossche : Ik wel. 

De heer Frans Lozie (ECOLO 
AGALEV) : Ik stel vast dat op dit 
ogenblik het Nationaal syndicaat van de 
Belgische politie een representatieve 
vakbond is voor de gemeentepolitie. 

Wat de toekomst betreft, moeten zij 
trachten aan de normen te voldoen. Hun 
positie wordt uiteraard verzwakt als zij 
in deze cruciale fase van de 
politiehervorming niet aan de onderhan 
delingstafel kunnen plaatsnemen. Dit is 
vooral belangrijk omdat het wetsont 
werp tot stand komt na een lange 
onderhandelingsperiode zodat het parle 
ment nog maar weinig zal kunnen 

veranderen. Ik wil u vragen uw 
oorspronkelijke. "milde" houding ten 
opzichte van de betrokken groep te 
handhaven. 

Minister Van den Bossche : Ik zal in 
ieder geval de tekst niet meer wijzigen. 
Maar de formele afwezigheid sluit het 
informele gesprek niet uit. 

Ik voeg er ook aan toe dat ik van plan 
ben om voor de gemeentepolitie de 
werkwijze van de rijkswacht te volgen 
en via een externe firma een 
oproepnummer te openen waar elkeen 
zijn vragen over de overgangsfase kwijt 
kan. Dit heeft het de rijkswacht 
mogelijk gemaakt een inventaris op te 
stellen van ruim 12 bladzijden waarin 
alle problemen over de overgangsfase 
die de betrokkenen bezighouden, 
worden gerangschikt. Dan heb ik een 
betere inventaris dan welke vakbond 
ook. Mijns inziens is het aangewezen 
dat de overheid het best is ingelicht. 

De voorzitter : De heer Karel Van 
Hoorebeke heeft het woord. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VU) : 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister. collega's, wij zullen ongetwij 
feld nog de gelegenheid krijgen over dit 
onderwerp te discussiëren, aangezien de 
wettekst terzake voor advies bij de Raad 
van State is ingediend, waarna wij het 
ontwerp zullen bespreken. 

In ieder geval is het onaanvaardbaar dat 
een organisatie die weliswaar slechts 
10% van het totale politiekorps 
vertegenwoordigt. maar toch namens 
een groot aantal politieagenten spreekt, 
niet betrokken werd bij de besprekin 
gen. Hoewel u gunstige toekomstper 
spectieven hebt geschetst. ligt het de 
leden zwaar op de maag dat u hen niet 
in de overgangsfase tot de discussies 
hebt uitgenodigd, des te meer omdat het 
verzet zijn oorsprong niet vindt bij de 
vakbond van de heer Van Keer, waarvan 
men het zou kunnen aanvaarden, maar 
bij de traditionele vakbonden, inzonder 
heid het VSOA. de liberale vakbond. 
Dat is toch verwonderlijk. gelet op de 
nieuwe politieke cultuur. Wij zullen 
alleszins nog van gedachten wisselen 
over die nieuwe politieke cultuur en 
misschien komen wij tot een definitie 
die voortaan bruikbaar is. 

Minister Van den Bossche : ln het 
kader van de nieuwe politieke cultuur 
zal ik u niet zeggen wie aan de basis van 
het verzet ligt en welke vakbond het 
meest geprotesteerd heeft. Dat is mijn 
interpretatie van de nieuwe politieke 
cultuur! 

De heer Pieter De Crem (CVPJ : Qui 
racet, consentit ! 
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De heer Karel Van Hoorebeke (YU): 
U spreekt het niet tegen. Dus u beaamt 
het door uw stilzwijgen. Mijn 
informatie is alleszins vrij juist. 

Minister Van den Bossche : Er zijn 
tegenwoordig geen liberalen meer ! 

De heer Karel Van Hoorebeke (VUi: 
Mijnheer de minister, het verwondert 
mij dat u heel snel •!w verzet hebt 
opgegeven. Wij kennen een andere Van 
den Bossche die een hard onderhande 
laar is; u moet nu niet in het andere 
uiterste vervallen. Daarvoor waarschuw 
ik u even. Ontgoochel ons nu niet. 

Minister Van den Bossche : De essentie 
is de hervorming ten gronde. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VU) : 
Maar uw verbintenis om ze toch 
indirect bij de besprekingen te 
betrekken ... 

Minister Van den Bossche : U schat 
niet goed in wat een grondige 
definitieve regeling betekent. ln de hele 
syndicale geschiedenis gaat het om een 
eenzame doorbraak. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Interpellatie van de heer Karel Van 
Hoorebeke tot de vice-eerste minister 
en minister van Binnenlandse Zaken 
en tot de minister van Justitie over 
"de benoeming van een verbinding 
sofficier op de Belgische ambassade in 
Den Haag" (nr. 2175) 
(Het antwoord zal worden verstrekt 
door de vice-eerste minister en 
minister van Binnenlandse Zaken) 
Interpellation de M. Karel Van 
Hoorebeke au vice-premier ministre 
et ministre de l'Intérieur et au 
ministre de la Justice sur '1a 
nomination d'un officier de liaison à 
l'ambassade de Belgique à La Haye" 
(n° 2175) 
(La réponse sera donnée par le 
vice-premier ministre et ministre de 
l'Intérieur) 

De voorzitter : De heer Karel Van 
Hoorebeke heeft het woord. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VU): 
Mijnheer de voorzitter, op I oktober 
1999 zal de huidige Belgische 
verbindingsofficier in Den Haag met 
pensioen gaan. De naam van zijn 
opvolger is nu reeds bekend : het is de 
persoon die door de rijkswachttop werd 
voorgedragen. 

De huidige Belgische verbindingsoffi 
cier in Den Haag is geen onbesproken 
persoon, hetgeen ook geldt voor zijn 
opvolger. Het is natuurlijk niet 
gemakkelijk om onbesproken door het 
leven te gaan, maar in dit geval gaat het 
toch om een persoon wiens naam in een 
aantal bedenkelijke dossiers wordt 
genoemd. De huidige verbindingsoffi 
cier en zijn opvolger gaan weliswaar 
vrijuit voor de zaken die hen ten laste 
werden gelegd, maar toch blijft er iets 
hangen. Men kan zich afvragen of het 
niet wenselijk is om voor dergelijke 
belangrijke functies enkel personen te 
benoemen met een vlekkeloze reputatie. 
Zeker in het kader van de gebeurtenis 
sen van de afgelopen twee jaar moet 
deze vraag worden gesteld. Ik weet dat 
de rijkswachttop in dit verband slechts 
een advies uitbrengt, maar uiteindelijk 
zal de vice-eerste minister samen met 
zijn collega bevoegd voor justitie 
moeten beslissen. Ik begrijp dat de 
vice-eerste minister zijn intentie 
moeilijk nu reeds kenbaar kan maken, 
maar toch vraag ik hem of hij het advies 
van di! rijkswachttop gaat volgen. Als 
dit zo is, wil ik hem vragen welke zijn 
motieven zijn om iemand te benoemen 
die door de publieke opinie mogelijk 
met de vinger wordt gewezen en die het 
imago van België in het buitenland niet 
zal opvijzelen. 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Van den Bossche, vice-eerste 
minister en minister van Binnenlandse 
Zaken : Mijnheer de voorzitter, ik dank 
de heer Van Hoorebeke voor zijn 
interpellatie. De voorspelling van een 
bepaalde krant komt uit. Het is goed dat 
deze krant ook al eens gelijk krijgt. 
Over de grond van de zaak echter heeft 
zij trouwens ongelijk. 

De heer Karel Van Hoorebeke (YU) : 
De Morgen bestaat reeds twintig jaar en 
het is een goede krant. 

Minister Van den Bossche : Daarover 
spreek ik mij niet uit. Kranten 
beoordelen is, gelukkig maar, niet een 
van mijn taken. 

Wij moeten de feiten even op een rijtje 
zetten. Op een bepaald ogenblik werd 
een pastoor of onderpastoor gearres 
teerd op verdenking van zware feiten 
van pedofilie. Er is een proces geweest 
en de betrokken persoon is tot een 
gevangenisstraf van zeven jaar veroor 
deeld. Het ging dus onbetwistbaar om 
zware en herhaalde feiten. 

Ongeveer op hetzelfde ogenblik werd in 
een anonieme klacht geïnsinueerd dat 
de bovengenoemde officier stappen zou 
hebben gedaan om de zaak in de 

doofpot te stoppen en bij collega's druk 
zou hebben uitgeoefend. Deze officier 
wordt trouwens met naam en toenaam 
genoemd. Ik merk op dat zeker de 
tweede anonieme klacht duidelijk door 
een rijkswachter werd opgesteld. Zij is 
duidelijk opgesteld op de wijze waarop 
de rijkswacht haar processen-verbaal 
opstelt. De anonieme klager, over wiens 
identiteit ik zo mijn vermoedens heb, 
moet leren de gewoontes die hij bij de 
rijkswacht heeft geleerd niet over te 
nemen in een anonieme klacht. 

De rijkswacht omschrijft steeds zeer 
duidelijk wat bij mijnheer X en wat bij 
mijnheer Y is gebeurd. 

Dit zijn schitterende anonieme klachten 
voor de onderzoekers. Ze kunnen 
worden nagegaan. ln beide gevallen is 
er een strafonderzoek en een tuchton 
derzoek geweest, waarbij men tot op het 
bot is gegaan, om het met een 
modewoord te zeggen. Elkeen uit de 
brigade van Sint-Lievens-Houtem. 
ongeacht of zijn naam al dan niet werd 
vermeld, is ondervraagd geworden. 
Indien nodig wil ik u voorlezing geven 
van de antwoorden van de procureur 
generaal en van de rijkswacht. Uit heel 
dit lijvige dossier blijkt dat eenieder 
zegt dat er niets van aan is. ln dat geval 
moet men opletten. Dan huiver ik 
wanneer een jurist zegt dat men 
"weliswaar" vrijuit gaat, vooral wan 
neer het gaat om een zaak die tot op het 
bittere einde werd onderzocht. Men 
wilde elke twijfel wegnemen. 

De procureur-generaal van Gent, niet 
bepaald een lichtzinnig man. heeft 
onderstreept dat op strafrechtelijk vlak 
geen inbreuken konden worden vastge 
steld maar dat in sommige zaken 
misschien wel deontologische fouten 
werden gemaakt of tuchtrechtelijke 
inbreuken gepleegd. De rijkswachtsraf 
werd met dit onderzoek belast. 
Opnieuw werd iedereen ondervraagd. 
Het resultaat was hetzelfde : niemand 
formuleerde welke beschuldiging dan 
ook ten aanzien van betrokkene. Toch 
blijven sommigen zeggen dat er toch 
iets aan kleeft. Men is er immers in 
geslaagd - dit is nu eenmaal de 
maatschappij waarin wij leven - dat een 
anonieme brief onmiddellijk in de krant 
wordt gepubliceerd. De eerste maal 
gebeurde dit in Gazet van Antwerpen en 
hun filiaal Het Belang van Limburg. de 
tweede maal in De Morgen. De eerste 
brief verscheen in het voorjaar bij het 
begin van het onderzoek. Meteen 
publiceerde men een groot artikel op 
pagina één. Ik vind dit ongehoord van 
de pers. Overigens toont dit aan dat de 
indiener van de klacht minder recht 
zoekt dan de publieke opinie. 
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Van den Bossche 

Men zegt dat er toch iets kleeft aan deze 
zaak. Mijnheer Van Hoorebeke. uitein 
delijk bent u ook vogelvrij op dat vlak. 
Morgen kan ook iemand een lasterlijke 
brief over u schrijven. Wellicht hebt u, 
net zoals ik. in uw beroepsleven ook 
bepaalde mensen ontmoet die nadien 
vreselijke verkeerde zaken doen. Zo 
iemand kan over u een anonieme brief 
schrijven die up de frontpagina van de 
krant verschijnt en waarin staat vermeld 
dat u in een bepaalde zaak wordt 
vernoemd. Na een onderzoek blijkt 
echter dat u vrijuit gaat. Is het dan niet 
erg wanneer men nadien zegt dat u 
weliswaar vrijuit gaat, maar dat er toch 
iets aan kleeft ·1 

Hebben wij een eerlijke rechtspraak ? 
Wat dit specifieke geval betreft kan ik u 
het hele bundel bezorgen met inbegrip 
van alle processen verbaal. Men gaat 
vrijuit en er kleeft niets aan. 

Vervolgens kom ik tot de procedure. Er 
waren twee plaatsen vacant : een in 
Marokko en een in Nederland. 
Aanvankelijk dacht men dat de man in 
kwestie voor Marokko kandidaat was, 
maar uiteindelijk koos hij voor 
Nederland. Dit heeft sommigen 
gestoord. 

Dan verschijnt een artikel met 
betrekking tot de tweede klacht in de 
krant, lang nadat ze was behandeld en 
geklasseerd. De teneur was dat de man 
in kwestie toch niet kon worden 
benoemd. Voor mij is het duidelijk dat 
een van de andere kandidaten - ik ben 
ervan overtuigd wie het is - heeft 
geprobeerd om via de krant een 
benoeming tegen te houden. Hij is erin 
geslaagd een goed bedoelend parle 
mentslid zoals u bent. mijnheer Van 
Hoorebeke, mee voor zijn kar te 
spannen. in een poging om daarvan een 
zcak te maken. 

Ik zeg u duidelijk dat de betrokkene 
niets te verwijten valt. Derhalve komt 
hij in aanmerking voor die benoeming 
en is hij terecht als eerste gerangschikt. 

De verdiensten van de betrokkene, zijn 
staat van dienst. zijn wijze van 
functioneren, zowel bij mezelf als bij 
mijn voorgangers, gebieden mij te 
zeggen dat dit een r·uitengewoon 
kandidaat is die het verdient benoemd te 
worden. 

U vraagt naar mijn intenties. Welnu, 
namens mijn collega's en mezelf zeg ik 
u duidelijk dat. tenzij er dingen zouden 
gebeuren die wij niet kennen, op basis 
van de huidige dossiers, wij hem op die 
plaats zullen benoemen en wij zullen er 
ons niet voor schamen. Het gaat hier 
over iemand die zich niets te verwijten 
heeft. Er werd tegen hem tweemaal een 
anonieme klacht ingediend. Die klach- 

ten werden strafrechtelijk en tuchtrech 
telijk onderzocht. Die persoon gaat 
volledig vrijuit en moet als dusdanig 
worden behandeld. Ik aanvaard echt 
niet dat artikelen worden geschreven 
met heel veel "zouden" in en waarboven 
een grote titel wordt geplaatst. 

Er is totaie persvrijheid. De pers mag 
zich laten gebruiken voor wat ze wil, 
maar het is niet behoorlijk dat een pers 
op die manier probeert iemand. die het 
verdient, een benoeming te onthouden 
met het motief dat er toch iets over werd 
gezegd. Bovendien wordt er dan aan 
toegevoegd dat waar er rook is, er ook 
vuur is. 

De klachten werden onderzocht en zijn 
duidelijk ongegrond. Er is een 
vrijspraak over de hele lijn. Het dossier 
staat te uwer beschikking. Ik schaam 
mij voor niets in dit dossier. Er is geen 
enkel probleem. De betrokkene heeft 
recht op die benoeming en zal ze ook 
krijgen. 

De heer Karel Van Hoorebeke (VU) : 
Mijnheer de minister, ik moet mij 
uiteraard niet verantwoorden, maar 
neem aan dat ik dit artikel niet zelf heb 
geschreven. Naar aanleiding van dit 
artikel werd ik gecontacteerd en er werd 
mij gevraagd hoe ik daartegenover 
stond. 

Verheug u, mijnheer de minister, dat ik 
u daarover vandaag interpelleer. Het 
geeft u de kans om heel uitvoerig - en ik 
dank u voor uw antwoord - een 
uiteenzetting te geven over een zaak die 
toch blijft nazinderen. 

Ik zal de eerste zijn om uw analyse te 
delen dat we allen op een bepaald 
ogenblik met iets dergelijks kunnen 
worden geconfronteerd. Niets is zo 
gemakkelijk als geruchten te versprei 
den. Nadien moeten die geruchten 
echter worden weerlegd om opnieuw 
gezuiverd te geraken. 

U bent blijven stilstaan bij het woord 
"weliswaar". Ik heb dit woord niet 
gebruikt met de bedoeling dat er 
sancties moesten volgen. Uit dit artikel 
bleek dat er een tuchtonderzoek was 
gestart waarvan wij het resultaat niet 
kenden. 

Ik wil geen misbruik maken van uw 
vriendelijkheid maar misschien is het 
goed dat ik toch even het dossier kan 
inzien. Ik zal die zaak dan ten overstaan 
van de pers te gepasten tijde kunnen 
verdedigen. U bent heel kordaat in uw 
antwoord en volgens u is die man de 
meest geschikte persoon. Ik heb 
daarmee geen probleem als inderdaad 
blijkt dat die persoon niets ten laste kan 
worden gelegd. 

Al degenen die vandaag een grote 
verantwoordelijkheid in deze maat 
schappij opnemen, lopen inderdaad het 
risico wanneer zij in het kader van een 
benoeming met een andere kandidaat 
worden geconfronteerd, op een of 
andere manier op lichtzinnige wijze te 
worden aangevallen. Terzake heb ik dus 
geen enkel probleem. 

Door uw duidelijk antwoord hebt u deze 
problematiek uitgeklaard - en dat 
verheugt mij - en u zult te gepasten tijde 
degene benoemen die inderdaad het 
meest geschikt is voor dit ambt in Den 
Haag. 

De heer Pieter De Crem (CVP) : De 
heer Van Peel heeft precies het 
omgekeerde gezegd. 

De voorzitter : Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

Question orale de M. Vincent Decroly 
au vice-premier ministre et ministre 
de l'Intérieur sur "divers nouveaux 
dérapages au centre 127bis" (n° 1714) 
Mondelinge vraag van de heer 
Vincent Decroly aan de vice-eerste 
minister en minister van Binnen 
landse Zaken over "verscheidene 
nieuwe ontsporingen in het centrum 
127bis" (nr. 1714) 

Le président : La parole est à 
M. Vincent Decroly. 

M. Vincent Decroly (ECOLO 
AGALEV): Monsieur le président, 
monsieur le ministre. la question qui 
m'est spontanément venue à l'esprit le 
jour où j'ai appris les faits que je vais 
vous rapporter, est celle de savoir si l'on 
a vraiment tiré toutes les leçons du 
drame survenu le 22 septembre dernier 
dans notre pays et qui a coûté la vie à 
Sémira Adamu. 

Le 31 octobre dernier, de nouvelles 
brutalités émaillaient la vie du centre 
l 27bis pour candidats réfugiés en 
instance d'être expulsés. A 08.00 
heures, quatre gardiens exerçaient des 
brutalités caractérisées contre un 
ressortissant nigérian. M. Frank 
Kakulu. Ils lui ont passé la tête entre les 
barreaux de I' échelle de lits superposés 
et I' ont traîné par terre, ce qui a entraîné 
des protestations de la part de certains 
codétenus. Les choses se sont calmées 
jusqu'à 11.00 heures. heure où des 
gendarmes, casqués et équipés de 
matraques, se sont présentés à 
l'intérieur de l'aile concernée, ont 
rassemblé différentes personnes dans le 
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Vincent Decroly 

réfectoire et se sont livrés à un passage 
à tabac en règle de plusieurs personnes. 
Ces événements se sont notamment 
soldés par une mâchoire fracturée pour 
l'un des détenus. 

La question que je vais vous poser 
concerne plus particulièrement une 
dame d'origine congolaise. Mme 
Blandine Kaniki, qui a eu Je n.alheur de 
s'interposer lors de ce passage à tabac 
collectif, Cette dame se trouvait au 
centre l 27bis avec un enfant en bas âge 
et était enceinte de trois mois et demi. 

Pendant l'altercation, Mme Kaniki a 
reçu un coup au ventre. Elle a ressenti 
des douleurs persistantes au ventre, a 
vomi plusieurs fois et s'en est à chaque 
fois plainte auprès du médecin du centre 
127bis. qui n'a cependant rien cru 
devoir relever d'anormal. 

Cela a duré près d'un mois et, le 
22 novembre, les douleurs et les 
saignements se sont faits plus intenses. 
Le 23. on a daigné prescrire à Mme 
Kaniki du Buscopan et le 24 novembre. 
alors que la douleur atteignait un 
paroxysme, sur l'insistance de ses 
codétenus et pour éviter une nouvelle 
montée de tension, on a accepté de 
déférer en urgence Blandine Kaniki à 
l'hôpital de Vilvorde. 

Je vous lis son témoignage sur ce qui 
s'est passé à son arrivée à l'hôpital: 
"Au moment où je suis descendue de 
l'ambulance pour pénétrer à l'intérieur 
de l'hôpital, j'ai senti mon bébé sortir 
de mon corps. encore retenu par mes 
vêtements. Le médecin de garde, le 
docteur Mbaka, a recueilli mon bébé 
pour le mettre dans un flacon. 
Quarante-huit heures après, soit le 
26 novembre, un médecin, le docteur 
Segal. a pratiqué un curetage. Quelques 
heures à peine après cette opération, 
j · étais retransférée au l 27bis où j · ai 
retrouvé mon petit garçon." 

Ce problème fait surgir une série de 
questions. 

Premièrement, pouvez-vous informer la 
commission sur la situation actuelle de 
cette maman et de son enfant de 
quelques années ? Est-elle toujours au 
centre l 27bis ·7 A-t-elle pu recommen 
cer à s'alirnen.cr et à vivre 
normalement. d'un point de vue 
psychologique et physique ? 

Deuxièmement. il m'est revenu que 
vous aviez ordonné une enquête sur ce 
qui s'était passé exactement. Alors que 
des surveillants et des médecins du 
centre l 27bis et des gendarmes sont 
concernés, quelle est l'autorité qui 
mène l'enquête, qui rassemble les 
témoignages et qui tente de recouper les 
informations? 

Troisièmement. disposez-vous déjà des 
résultats de cette enquête ? Avez-vous 
notamment un début de réponse à Ja 
question de savoir si le décès de cet 
enfant, à quatre mois de gestation. 
n'était pas prévisible et évitable? 
N'importe lequel d'entre nous qui, à un 
moment de sa vie, a eu le bonheur 
d'avoir un enfant sait que des 
saignements sont un indice de problème 
qui nécessite une attention particulière, 
et éventuellement des examens urgents. 

Or en l'occurence, il a fallu plusieurs 
semaines avant qu'on daigne embarquer 
cette dame pour l'hôpital. 

Monsieur le ministre. confirmez-vous 
que certaines victimes de cette 
échauffourée nour utiliser un 
euphémisme - qui pouvaient témoigner 
des circonstances dans lesquelles les 
faits se sont déroulés, ont été expulsées 
entre-temps? Dans l'affirmative. com 
ment l'enquête pourrait-elle se dérouler 
correctement, étant donné l'expulsion 
de certains témoins ? 
Etes-vous prêt à communiquer au 
président de notre commission de 
l'Intérieur le dossier de cette enquête 
lorsqu'il sera bouclé'! 

Le président : La parole est au 
ministre. 

M. Van den Bossche, vice-premier 
ministre et ministre de l'Intérieur : 
Monsieur Je président, je commencerai 
par faire remarquer que cinq des 
questions posées par M. Decroly ne 
m'ont pas été communiquées au 
moment du dépôt de sa question orale. 
Voici. pour notre cher collègue, le 
résumé de l'information que m'a 
communiquée l'Office des étrangers. Il 
s'agit donc de Mme Kaniki. 
"Cette dame a demandé l'asile à Ja 
frontière. le 19 octobre 1998. Le 21 
octobre I 998. un refus d'entrée avec 
refoulement a été décidé par l'Office 
des étrangers. vu I' absence totale de 
crédibilité du récit de l'intéressée. 
Le 2 I octobre, l'intéressée a alors 
introduit un recours urgent qui a été 
rejeté par le commissaire général aux 
réfugiés et aux apatrides. L'avocat de 
l'intéressée a avisé l'administration, le 
30 novembre 1998. que sa cliente avait 
fait l'objet de violences ayant provoqué 
une fausse couche et s'est également 
piaint que sa cliente n'avait pas été 
soignée." 
L'avocat exigeait - et là, je ne 
comprends plus - une autorisation 
d'entrée sur le territoire pour l'inté 
ressée. Je trouve que Jes faits n'ont rien 
à voir avec Ja conclusion de l'avocat. Je 
poursuis la lecture du rapport de 
I' Office des étrangers : 

"Les premiers éléments recueillis par la 
direction générale de l'Office des 
étrangers font apparaitre cc qui suit. 
L'intéressée a été hospitalisée du 24 <111 
26 novembre 1998 et a pu ensuite 
rejoindre Je centre. Les différents 
rapports du centre font apparaître que 
depuis Ic 30 octobre 1998, date de son 
entrée au l 27bis, l'intéressée a été 
suivie régulièrement par les médecins 
de l'administration. lors de visites 
médicale, qui ont eu lieu Jes 5. 9, JO. 
16. 17, 18, 20, 23, 27. 28 et 30 
novembre, ainsi que les Ier, 3 et 7 
décembre 1998. L'intéressée a égale 
ment été vue par un médecin extérieur à 
I' administration, le 30 octobre I 998. au 
centre l 27bis. lors d'une réaction à la 
notification de Ja confirmation du refus 
d'entrée sur le territoire par le 
commissaire général. Une autre visite a 
eu lieu Ic 22 octobre 1998. 

li est exact que le 31 octobre 1998, 
I' intéressée était présente au centre 
J 27bis, lors de la révolte des personnes 
en instance de refoulement. 

Les visites médicales proposées immé 
diatement à ce moment-là par l'officier 
de gendarmerie présent sur place. après 
rétablissement de l'ordre, n'ont pas fait 
l'objet d'une demande de la part de la 
dénommée Kaniki. 
Les diverses déclarations de l'intéressée 
sur les incidents som chaque fois 
différentes, de sorte qu'on ne peut leur 
accorder que peu de crédibilité. 

La présence de l'intéressée à Zaventem 
provient de son refoulement de Zurich. 
où elle avait tenté de pénétrer sous le 
faux nom de Massouma Florence. 
Depuis le 26 novembre 1998. 
l'intéressée a continué à recevoir les 
soins du médecin de l'administration et 
a également pu être soignée par un 
médecin privé choisi par son avocat. 

La direction générale ne peut voir. dans 
l'état actuel du dossier, qu'une tentative 
de chantage pour ohtenir l'autorisation 
de séjour. 

L'Office des étrangers ne peut que 
constater qu'il a fallu un mois à 
l'intéressée pour dénoncer Jes faits et 
porter plainte, Je 26 novembre 1998. 
pour des faits qui se seraient passés le 
31 octobre 1998. et réagira ultérieure 
ment après un examen final par Je 
parquet. examen qui se poursuivra dans 
la sérénité." 

Le président : La parole est à 
M. Vincent Decroly. 

M. Vincent Decroly tECOLO 
AGALEV): Monsieur le président. je 
remercie M. Je ministre pour sa réponse. 
Je me pose néanmoins de nombreuses 
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Vincent Decroly 

questions quant à l'efficacité d'un 
service médical qui reçoit, à une 
douzaine de reprises, une personne 
enceinte de trois à quatre mois. Si cette 
dame s'est rendue aussi souvent à la 
visite médicale. c'est vraisemblable 
ment dans le but de trouver une aide à 
sa situation. outre la prise en compte 
d'un certain nombre de symptômes. 
Or, en dépit de plaintes probables, les 
mesures pr éventives nécessaires n'ont 
pas été prises avant la fausse couche en 
question. A mes yeux. la responsabilité 
du service médical est pour le moins 
engagée dans ce qui s'est passé là. Ce 
n'est pas ce type de médecine là qu'on 
applique à l'extérieur du centre fermé 
l 27bis. Je puis vous I' assurer. 

De voorzitter : De heer Pieter De Crem 
heeft het woord. 

De heer Pieter De Crem (CVP) : 
Mijnheer de voorzitter, op 24 november 
jongstleden bezocht ik het centrum 
l 27bis. Op dat ogenblik verbleven er 
slechts 17 personen in het centrum. 
Volgens de heer De Vulder, directeur 
van het centrum, waren er problemen 
met een Afrikaanse vrouw die via 
chantage en automutilatie haar zaak 
trachtte te beïnvloeden. Het gaat zonder 
enige twijfel om de vrouw over wie de 
heer Decroly spreekt. De verklaringen 
van de minister stemmen overeen met 
wat de heer De Vulder mij op 24 
november om 9.30 uur heeft meege 
deeld. 

Le président : La parole est à M. Didier 
Reynders. 

M. Didier Reynders, président du 
groupe PRL-FDF : Monsieur le prési 
dent, je désire poser une question 
complémentaire relative à la probléma 
tique du centre l27bis et, par extension, 
du droit d'asile. 

A la lecture des communiqués 
successifs de l'agence Belga tombés 
depuis ce midi, on apprend qu'en 
commission de l'Intérieur du Sénat, le 
ministre a expliqué à huis clos ce qui 
avait été décidé par le Kern. On ne 
précise rien d'autre. Pas de déclaration 
du ministre ! 
Par contre, fait nouveau dans le pays. 
surtout à l'égard de la CL unbre qui a 
une responsabilité politique à assumer à 
l'égard du gouvernement, on apprend 
que Mme Lizin confirme l'existence, ce 
matin, d'un accord politique très clair 
au Kern. 
Un troisième communiqué précise que, 
selon Mme Milquet, l'accord est 
confirmé. 
Ensuite, on apprend, toujours par Mme 
Milquet, qu'une série de points ont été 
envisagés. qu'on n'expulserait pas les 

personnes qui introduisent un dossier et 
que pour ceux qui sont là depuis 4 ou 
5 ans, on invoquerait des raisons 
humanitaires. 

Et dans un autre communiqué, typique 
du nouveau PSC, Mme Milquet précise 
que les décisions envisagées étaient très 
timides par rapport à ce qu'elle 
demandait. 

Des accords secrets sont parfois conclus 
entre responsables gouvernementaux. 
On rédige de longs textes à œ sujet. Or, 
si ces accords sont secrets. par 
hypothèse, on ignore leur contenu. 

ki, il s'agit de déclarations à huis clos 
sur un Kern qui, à mon sens, s'est tenu 
à huis clos et en guise de confirmation. 
nous devons nous référer aux 
déclarations de deux passionnarias du 
Sénat. 

Mais très sincèrement, il y a une 
responsabilité politique de la Chambre 
des représentants à r égard du 
gouvernement. 

Je veux bien participer à tous les jeux. 
J'ai suivi r actualité er ai beaucoup 
apprécié votre attitude tant sur la forme 
que sur les responsabilités. Vous avez 
défendu des décisions prises au sein 
d'un gouvernement. J'ai entendu des 
déclarations dans tous les sens émanant 
notamment d'un des vice-premiers 
ministres. 

Mais à l'issue d'un tel débat 
médiatique, se contenter d'un exposé à 
huis clos au Sénat et d'explications 
données par deux parlementaires de la 
majorité, c'est trop demander. 

Soit, nous organisons rapidement un 
débat sur œ problème, soit, j'introduis 
une question orale. demain en séance 
plénière de la Chambre. 

Mais je voudrais qu • on puisse avoir un 
exposé précis, public sur la manière 
dont le gouvernement traite maintenant 
le problème du droit d'asile. Une 
question très précise a été posée par un 
vice-premier ministre quant à savoir si 
une personne qui a vu rejeter sa 
demande peut encore valoriser son 
séjour illégal postérieur en Belgique 
dans la période décidée par le 
gouvernement : quatre ou cinq ans 
lorsqu'il y a des enfants. Ces questions 
sont nettes. 

Dans un tel débat. la réponse doit être 
publique. Réfléchissez-y : demain, 
j'introduirai une demande de question 
orale; faute de conférence des 
présidents, je proposerai au bureau un 
mini-débat sur le sujet afin que vous 
puissiez expliquer la situation ou, à 
défaut. nous pourrions organiser un 
véritable débat. 

Autant j · ai apprécié votre position sur la 
forme - j'aurai l'occasion de dire ce que 
je pense du fond -. autant le jeu qui se 
joue actuellement dans une de nos 
assembiées est inacceptable. Il n'est pas 
normal que, pour des décisions aussi 
importantes prises à l'intérieur d'un 
gouvernement, il n'y ait pas une 
information publique de l'assemblée 
devant laquelle le gouvernement est 
responsable politiquement. 
Je sais que vous restez soucieux 
d'informer complètement; je ne crois 
pas que vous souhaitiez vous dérober à 
cette démarche. Je vous propose de le 
faire demain après-midi. si possible, 
dans le cadre des questions orales ou à 
leur suite dans celui d'un mini-débat. A 
moins que vous nous proposiez une 
autre formule. Dans tous les cas. nous 
ne pouvons pas nous en tenir à des 
déclarations à huis clos sur lesquelles 
nous sommes tenus de ne prendre 
connaissance que des commentaires de 
l'un ou l'autre parlementaire. 

Le président : La parole est au 
ministre. 

M. Van den Bossche, ministre : 
Monsieur le président. je suis content 
d'avoir appris ce qu'étaient les "Belga"; 
je ne les lis jamais. 
Qu'est-il arrivé réellement? Comme 
prévu dans la décision du 4 octobre, il 
avait été prévu de publier un manuel 
dans le "Moniteur" pour résumer et 
expliquer les mesures prises par le 
gouvernement le 4 octobre. Tout est 
enfin prêt après de longs pourparlers 
avec. entre autres, des organisations non 
gouvernementales pour que la circulaire 
- ou la manuel, si vous préférez - soit 
aussi claire que possible. 
Aujourd'hui, le huis clos est une 
décision du Sénat; je ne m'en mêle pas. 
Je ne m'oppose pas à l'ouverture des 
portes. li était prévu depuis trois 
semaines de commencer la séance par 
une discussion sur la problématique de 
la régularisation. 
Dès le début. j'ai demandé à prendre la 
parole pour parler du manuel. Un des 
présidents de la majorité s'est 
impatienté à un moment donné et a 
demandé quand il serait disponible. ;'ai 
commenté ce manuel durant une 
vingtaine de minutes avant de le 
communiquer, comme je l'ai fait envers 
votre président. Comme toujours. je 
communique les documents tant à la 
Chambre qu'au Sénat. Dans les heures 
qui viennent. les commissions de 
l'Intérieur en disposeront. Hier soir.j'ai 
signé les lettres adressées aux 
présidents du Sénat et de la Chambre; 
quatre lettres en tout pour communiquer 
la circulaire en question, en néerlandais 
et en français. 
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M. Didier Reynders (PRL-FDF): Le 
même texte? 

M. Van den Bossche, ministre : Le 
même texte, bien sûr : le texte français 
est devenu l'original. C'est le texte 
néerlandais qui pourrai, être mal traduit. 
A propos du Kern de ce matin, je peux 
dire que le Kern n'a rien à von, Je n'ai 
pas parlé du Kern. Mme Lizin parle du 
Kern mais elle n'y était pas présente; 
Mme Milquet non plus. Je constate que 
deux sénatrices font des déclarations sur 
le Kern dont elles ne connaissent même 
pas l'agenda et à la réunion duquel elles 
n'assistaient en tout cas pas. 
Je ne commenterai donc pas ce que le 
Kern a dit ou pas dit. Je m'en tiens au 
contenu des circulaires. 
Vous aurez ces circulaires. Il me sera 
impossible de vous répondre demain 
après-midi car je me trouverai à Berlin 
pour assister à la Conférence des 
ministres dans le cadre de l'accord de 
Schengen. Je reviendrai demain soir. Je 
serai donc, dès jeudi matin, à votre 
disposition. Je n'ai pas l'intention 
d'éviter un débat. 

M. Didier Reynders (PRL-FDF): Je 
ferai la proposition demain. Mais je 
trouverais assez surréaliste qu'un 
échange n'aie pas lieu à ce sujet dans le 
courant de cette semaine. 

M. Van Jen Bossche, ministre : 
Aujourd'hui, on n'assiste plus à la 
guerre des flics mais à celle des 
assemblées ! 

Je rencontre des problèmes tous les 
mardis. On m'annonce un agenda pour 
le matin et l'après-midi au Sénat et il en 
a va de même à la Chambre. Chaque 
semaine, je dois donc téléphoner au 
Sénat pour les prévenir qu'il me faut 
répondre à des interpellations à la 
Chambre. Ce qui entraîne une certaine 
frustration du Sénat. 

On assiste un peu à la guerre des 
assemblées, guerre que je dois subir. 

Le président : Ayant quitté ma lointaine 
province ce matin, je n'ai pas pu 
prendre connaissance de mon courrier. 
Peut-être a-t-il été envoyé mais je ne 
l'ai pas reçu. 

Demain, il n'y a pas conférence des 
présidents, mais le bureau se réunit. Je 
pense que la question pourra être posée 
au bureau qui tranchera. 
M. Reynders fera sa proposition. 
Je vous signale que la commission de 
I' Intérieur pourrait exceptionnellement 
se réunir jeudi matin pour traiter les 
travaux qui lui seraient confiés si le 
bureau n'y voit pas d'objection. Effet, 
une séance plénière est prévue ce 
matin-là pour discuter du budget et il 
n'est pas de tradition de réunir une 
commission lorsqu'un tel débat se 
déroule. 

M. Van den Bossche, ministre : Je tiens 
à dire à M. Reynders que je répondrai 
volontiers à l'invitation de M. Reyn 
ders. 
Le président : Nous verrons cela 
demain, lors de la réunion du bureau. 
- La réunion publique de commission 
est levée à J 5.40 heures. 
- De openbare commissievergadering 
wordt gesloten om J 5.40 uur. 
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